

國立勤益科技大學 114 學年度 景觀系 碩士班學分計畫表

Curriculum Planning of 2025 Master's Degree in Department of Landscape Architecture

113.10.9.系課程及系務會議審議通過

113.11.14.院課程會議審議通過

113.12.5.校課程委員會會議及 113.12.24.臨時教務會議審議通過

科目	Subjects	上學期		下學期	
		學分 Credits	學時 Hour	學分 Credits	學時 Hour
<b>必修科目(20 學分) Required Courses (20credits hours)</b>					
<b>第一學年 First Year</b>					
專題討論(一)	Seminar ( I )	1	2		
環境規劃與設計(一)	Environmental Planning and Design ( I )	2	4		
專題討論(二)	Seminar ( II )			1	2
環境規劃與設計(二)	Environmental Planning and Design ( II )			2	4
研究方法	Research Method			3	3
<b>第二學年 Second Year</b>					
專題討論(三)	Seminar ( III )	1	2		
論文寫作	Thesis Writing	3	3		
論文	Papers	3	3	3	3
專題討論(四)	Seminar ( IV )			1	2
<b>專業選修科目 Department Required Courses</b>					
<b>第一學年 First Year</b>					
<b>共同選修科目</b>					
環境心理與行為分析	Environmental Psychology and Behavior	3	3		
綠色基礎設施	Green Infrastructure	3	3		
生態城市	Eco-city	3	3		
高等景觀學	Advanced Landscape Discipline	3	3		
國際景觀研究(一)	Studies on International Landscape ( I )	1	1		
景觀創意與設計理論	Creativity and Design Theory of Landscape			3	3
安全知覺與空間分析	Safe Perception and Spatial Analysis			3	3
數位景觀設計	Computer-Aided Design on Landscape			3	3
國際景觀研究(二)	Studies on International Landscape ( II )			1	1
特殊空間綠化	The Greening of Special Space			3	3
<b>第二學年 Second Year</b>					
水資源與流域管理	Water Resources and Watershed Management	3	3		
療癒景觀設計與效益評估	Healing Landscape Design and Benefinits Assessment	3	3		
景觀創意實務	Creativity and Practice of Landscape Design	3	3		
工程與計畫管理	Engineering and Project Management	3	3		
GIS 在景觀規劃之應用	The Applications of GIS on Landscape	3	3		

備註 Note :

- 畢業至少應修 **38 學分**：必修 20 學分(含論文 6 學分、專題討論(一)、(二)、(三)、(四)4 學分)，選修 **18 學分** (專業選修至少 **12 學分**)。

Students will be required to take 38 credits before graduation at least, including 20 credits of compulsory modules (6 credits for Thesis, and 4 credits for Thesis Tutorial 1,2,3,4) and 21 credits of optional modules (14 credits for professional optional modules at least).

- 學生應於申請學位考試前至「教育部臺灣學術倫理教育資源中心」網路平臺完成學術研究倫理教育課程，至少 6 小時課程。

Students need to complete the academic research ethics education course for at least 6 hours before the final defence applicaiton.

- 畢業前須公開發表研究成果達 4 點(含)以上，點數計算詳見本系碩士班修業要點。

Students will be required to publish research results and take 4 scores or above before graduation. See the Master's Programme Study Requirements of our department for more information about the score calculation.

- 環境規劃與設計(一)及環境規劃與設計(二)課程採擋修制度。

Environmental Planning & Design 1 and 2 are prerequisites.

- 為因應法規變更、評鑑建議或政府計畫規定等外在因素，本系保有調整學分計畫之權利。若有修訂，將於學期開始前公告，並明確說明修訂內容、影響範圍及相關配套措施，以保障學生權益。

The department reserves the right to adjust the curriculum in response to external factors such as changes in regulations, suggestions of evaluation and accreditation, or government program regulations. If there are any revisions, will be announced before the start of the semester, and the revised content, scope of impact, and related supporting measures will be clearly stated to protect the rights and interests of students.